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Schriftelijke vragen 

ex Artikel 36 Reglement van Orde gemeenteraad Wassenaar 
 

 

Datum 8 april 2024 Datum verzending 22 april 2024 

Nummer vraag 310 Behandelaar  

Ons zaaknummer Z/24/085388/391398Click 

or tap here to enter 

text. 

 

Portefeuillehouder Burgemeester de Lange 

  Bijlage 1 

    

Onderwerp 310 Beantwoording schriftelijke vragen (ex.art.36 RvO) inzake wet open overheid 

 

Geachte Raad, 

Door raadslid Rogge-Schneider van de VVD-fractie zijn op zaterdag 30 maart 2024 vragen gesteld 

met betrekking tot de Wet open overheid (Woo). De beantwoording van deze vragen treft u 

hieronder aan. 

Vraag 1. Hoeveel Woo-verzoeken zijn er ingediend bij de gemeente Wassenaar sinds de 

invoering?  

Sinds de invoering van de Woo in 2022 heeft Wassenaar in totaal 91 Woo-verzoeken ontvangen: 

32 verzoeken in 2022, 42 verzoeken in 2023 en 17 verzoeken in 2024 (peildatum 1 april). Dit is 

inclusief Wob-verzoeken van januari tot mei 2022, die zonder overgangsregeling op een zelfde 

wijze als de Woo zijn behandeld. Een aantal van deze verzoeken was politiek gevoelig en/of 

complex van aard en had betrekking op openbaarmaking van een groot aantal documenten. Zo 

heeft een Woo-verzoek inzake huize Ivicke (al in 2021 als WOB-verzoek ingediend en grotendeels 

afgehandeld in 2022) geleid tot beoordeling van meer dan 60.000 documenten.  

Vraag 2.  Is dit veel, weinig of vergelijkbaar met het aantal verzoeken dat in 

vergelijkbare gemeentes is  ingediend?  
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Het aantal verzoeken dat bij Wassenaar wordt ingediend is relatief groot in vergelijking met 

omliggende gemeenten.  

Gemeente  Aantal Inwoners 

(peildatum 2021 

afgerond) 

Aantal verzoeken 

2022 

Aantal verzoeken 

2023 

Wassenaar 27.000 32 42 

Voorschoten 26.000 16 18 

Oegstgeest 26.000 15 15 

Rijswijk 59.000 69 60 

Leidschendam-Voorburg 76.500 53 57 

Pijnacker-Nootdorp 55.674 30 41 

 

Vraag 3.  Door wie zijn de verzoeken ingediend? Zijn er personen die meerdere 

verzoeken hebben ingediend?  

Op grond van de privacywetgeving kunnen we geen namen noemen van personen die Woo-

verzoeken indienen. Indieners zijn o.a.: inwoners van Wassenaar, raadsleden van Wassenaar, 

Stichtingen en belangenverenigingen, advocatenkantoren, diverse media, 

verzekeringsmaatschappijen.  Er zijn verzoekers die de afgelopen jaren meerdere verzoeken 

hebben ingediend.   

Vraag 4.  Over welke onderwerpen gaan de verzoeken?  

Het gaat om een veelheid aan onderwerpen. De belangrijkste zijn: Openbaarmaking alle info 

rondom huize Ivicke/Aanbesteding en gunning Koffiehuisje/Renovatie van de Schouwweg/ 

Vergunningverlening en handhaving padelbanen/ Bouw sporthal en aanschaf accu/ 

Woonwagenlocaties Lagerweide en Ruigelaan/ Verleende omgevingsvergunningen ANWB-

terrein/Parkeerplaats Voorlinden/Verzoek openbaarmaking verslagen collegevergaderingen/Verzoek 

openbaarmaking communicatie van een ex-wethouder/Informatie omtrent proces 

klachtbehandeling/Woz-waarde/Instellen groene Zone.  
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Vraag 5.  Wat is de impact van de afhandeling van deze Woo-verzoeken op de ambtelijke 

organisatie  (capaciteit) en welke kosten zijn hier mee gemoeid?  

De impact op de organisatie is groot. Zowel bij de coördinatoren van de Woo-verzoeken (juristen 

JZ) als de medewerkers van de  eenheden die de gevraagde documenten moet opzoeken, sorteren 

en aanleveren. Vervolgens moeten alle documenten beoordeeld en geanonimiseerd worden. Dit 

gaat altijd gepaard met een tweede beoordeling. Alle belanghebbenden in de documenten moeten 

om zienswijzen worden gevraagd. Het bestuurlijk besluitvormingsproces moet worden voorbereid. 

Hoe meer documenten betrekking hebben op de gevraagde openbaarmaking, hoe meer capaciteit 

wordt gevergd voor een goede procesgang. Door het grote aantal en vaak grote omvang van de 

verzoeken worden de wettelijke termijnen van afhandeling overschreden, met de kans op 

ingebrekestellingen en  beroepen niet tijdig beslissen. Door communicatie met verzoekers wordt dit 

merendeels voorkomen. Als eenmaal een besluit op de gevraagde openbaarmaking van 

documenten is genomen, is er daarna nog een reële kans op bezwaar en beroep door indiener van 

een verzoek. De behandeling hiervan gaat ook met veel ambtelijke capaciteit gepaard.  

Om de Woo-verzoeken af te handelen is in 2022 € 211.000 euro aan extern personeel 

aangetrokken. In 2023 zijn de kosten voor externe inhuur teruggebracht naar € 43.000. Hierbij is 

de ambtelijke formatie structureel verhoogd met 1,89 fte juristen en daarnaast administratieve 

ondersteuning. Deze extra uitbreiding kost de organisatie structureel meer dan €200.000,=.  

Naast personele kosten worden ook automatiseringskosten gemaakt voor anonimiseringssoftware. 

De kosten hiervoor bedroegen in 2022 en 2023 respectievelijk €84.000 en €60.000,=. Hoe meer 

verzoeken, hoe hoger deze kosten. 

Door opnieuw een toename van complexe Woo-verzoeken vanaf medio 2023 is in 2024 opnieuw 

tijdelijk personeel aangetrokken om de werkvoorraad weg te werken. De inschatting is dat die 

extra inhuurkosten in 2024 oplopen tot € 150.000.  

 

Vraag 6. Is deze impact behapbaar voor de gemeente Wassenaar of is het nodig beleid 

aan te passen en/of aanvullende maatregelen te nemen? 

De impact is vaak groot en vraagt om extra financiering van inhuur om aan de wettelijke 

verplichtingen te voldoen. Dit ondanks het feit dat bij ieder Woo-verzoek met indiener wordt 

overlegd of daadwerkelijke openbaring van informatie het doel is, dan wel dat het toezenden van 

bepaalde (geanonimiseerde) informatie volstaat.  
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We hebben een toename van het aantal Woo-verzoeken van eigen raadsleden waargenomen. Een 

van de maatregelen die we al hebben genomen is het inwinnen van extern advies, om te 

beoordelen hoe de verzoeken van raadsleden op grond van de Woo zich verhouden tot het recht op 

opvragen van informatie waar de Gemeentewet al in voorziet. Deze memo treft u als bijlage aan.  

Daarnaast  kent de Woo een verplichting  tot actieve openbaarmaking van overheidsinformatie. 

Deze verplichting is nog niet van kracht, maar zal gefaseerd in werking treden. De gemeente wordt 

verplicht om uiterlijk in 2027 bepaalde categorieën informatie actief te openbaren. Binnen 

Wassenaar is reeds vorig jaar een projectgroep gestart om aan de toekomstige verplichtingen te 

voldoen.  

 

Met vriendelijke groet, 

het college van burgemeester en wethouders, 

 

drs. K.D. Handstede, drs. L.A. de Lange, 

gemeentesecretaris burgemeester 

 

Deze brief is digitaal vastgesteld. Hierdoor staat er geen fysieke handtekening in de brief. 


